
 

 

 

 

 

 

 

červenec - září 2022 

Slovo starostky 
   Milí spoluobčané, 

   dovolte mi, abych se hned v úvodu Ledčických novinek v myšlenkách vrátila             

k 23. a 24. září letošního roku. V tyto dny proběhly komunální volby a já bych na tomto 

místě ráda poděkovala vám všem, kteří jste přišli do volební místnosti a vložili svůj hlas 

do volební urny. Přišli jste i přes fakt, že v naší obci bylo jedno kandidující sdružení       

a mnohým se mohlo zdát, že jejich účast ve volbách je tak zbytečná. Není, právě naopak. 

Beru vaši účast jako vyjádření souhlasu s děním v naší obci a podporu práce celého 

zastupitelstva a právě za tuto podporu vám jménem všech patnácti zvolených zastupitelů 

děkuji. Snahou celého zastupitelstva po další čtyři roky bude pokračovat v práci ve 

prospěch obce se zaměřením se na opravu či vybudování komunikací a chodníků, 

pokračovat budeme v revitalizaci zeleně v obci, naší snahou bude podporovat 

komunitní život v obci, činnost spolků a zájmových organizací a samozřejmě úzce 

spolupracovat s místní základní a mateřskou školou. V neposlední řadě se budeme 

snažit získat finanční prostředky na rekonstrukci budovy  č. p. 16 sousedící s Kulturním 

a společenským centrem U Cinků. Naše obec má v současné době 690 obyvatel, 

nemůžeme samozřejmě splnit přání a očekávání všech našich spoluobčanů, ale budeme 

se o to snažit. Kromě výše uvedených priorit je naším cílem snížit nepříznivý dopad 

provozu dálnice D8 na život v obci. Proto obec v roce 2021 zadala a z vlastních zdrojů 

financovala měření hluku z dálnice D8.  Vzhledem k naměřeným nadlimitním hodnotám 

jsme podali podnět na krajskou hygienickou stanici k řešení situace. V letošním roce 

proběhlo další měření dopadu hluku, tentokráte zadavatelem a investorem je Ředitelství 

silnic a dálnic v úzké spolupráci se spolkem Koridor D8, jehož jsme členy. Výsledky 

měření byly opět nadlimitní, a proto jsme byli 1. 11. 2022 na osobní schůzce generálním 

ředitelem ŘSD ubezpečeni, že obec Ledčice a Nová Ves se dočká nových protihlukových 

stěn. Jsem ráda, že mohu úvodní slovo zakončit touto, pro občany obou vesnic, pozitivní 

zprávou. Jelikož se blíží čas adventu, dovolte mi závěrem popřát krásné vánoční svátky 

prožité v kruhu svých blízkých. Ještě než ale přijde dětmi tolik očekávaný Štědrý den, 

věřím, že se setkáme na ledčických adventních akcích, program najdete uvnitř čísla. 

Mějte se krásně!                                                                                   Kamila Hlavsová 
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Blahopřejeme 
Od července do září letošního roku narozeniny oslavili: 50 let Jaroslav Jarůšek, 70 let 

Dagmar Hricová, Olga Overdevest, Vladimíra Klementová, 75 let Miroslav Fouček, 

Hana Mládková, 80 let Pavel Jindřich, Anna Jindřichová, Miroslav Postránecký, 86 let 

Marta Justová, 89 let Václav Justa, 95 let Olga Černá. 

Všem oslavencům do dalších let přejeme hodně zdraví, klidu a pohody! 

 

Vítáme občánky 
Od července do září letošního roku se narodili Tomáš Korneta, Mikeš Králíček, Leon 

Bonnelo a Olívie Velimská. 

Přejeme hodně štěstí a zdraví! 

 

Zlatá svatba 
V letošním roce oslavili zlatou svatbu manželé Mrzenovi. 

Přejeme hodně spokojenosti a pevné zdraví do dalších společných let! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Pozvánka 
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Zápis ze zasedání Zastupitelstva obce Ledčice ze dne 29. 8. 2022  
Zastupitelstvo obce Ledčice schvaluje následující program veřejného zasedání: 

1)       Zahájení  

2)       Určení zapisovatele, ověřovatelů zápisu 

3)       Program 

4)       Obecně závazná vyhláška 

5)       Pronájem pozemku 

6)       Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene – služebnosti 

7)       Žádost o odkup nemovité věci ve vlastnictví obce 

8)       Žádost o změnu územního plánu 

9)       Rozpočtové opatření č. 3/2022 

10)       Rozpočtové opatření č. 4/2022 

11)       Různé 

12)       Diskuse 

 

Bod 4) Obecně závazná vyhláška 

Zastupitelstvo obce schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce Ledčice o obecním 

systému odpadového hospodářství na území obce Ledčice. 

Usnesení č. 319 bylo schváleno. 

Bod 5) Pronájem pozemku 

Zastupitelstvo obce Ledčice schvaluje pronájem pozemku p. č. 335/4 o výměře 138 m2 

a pozemku p. č. 391 o výměře 24 m2, jehož součástí je stavba bez ev. č. v obci Ledčice 

na dobu neurčitou ode dne uzavření této smlouvy s výpovědní lhůtou 2 měsíce bez udání 

důvodu za cenu 3 960 Kč za jeden kalendářní rok. Smluvní nájemné pozemku činí          

20 Kč/m2 nezastavěné části, zastavěné části 50 kč/m2. 

Usnesení č. 320 bylo schváleno. 

Bod 6) Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene – služebnosti 

Zastupitelstvo obce Ledčice schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného 

břemene a dohodu o umístění stavby IV-12-6031081/Mělník, Ledčice, kNN pro               

p. č. 396. 

Usnesení č. 321 bylo schváleno. 

Bod 7) Žádost o odkup nemovité věci ve vlastnictví obce 

Zastupitelstvo obce Ledčice nesouhlasí s prodejem části pozemku p. č. 3260              

v k .ú. Ledčice společnosti VANTAGE TOWERS s. r. o.  

Usnesení č. 322 bylo schváleno. 

Bod 8) Žádost o změnu územního plánu 

Zastupitelstvo obce Ledčice souhlasí se žádostí o změnu v územním plánu týkající se 

pozemku p. č. 3460 v k. ú. Ledčice o výměře 4 137 m2 na pozemek stavební. 

Stanovisko předá starostka zpracovateli územního plánu. 

Usnesení č. 323 bylo schváleno. 

Bod 9) Rozpočtové opatření č. 3/2022 

Zastupitelstvo obce Ledčice bere Rozpočtové opatření č. 3/2022 na vědomí. 

Bod 10) Rozpočtové opatření č. 4/2022 

Zastupitelstvo obce Ledčice schvaluje Rozpočtové opatření č. 4/2022. 

Usnesení č. 324 bylo schváleno. 
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Bod 11) Různé 

Bez projednávání 

Bod 12) Diskuse 

- starostka informovala o povinnosti obce zabezpečit pozemek podél budované polní 

cesty u ledčického lesa před rozoráním zemědělci, termín do 14. 9. 2022 – starostka 

požádá zemědělce hospodařící na přilehlých pozemcích o dodržení linie při orbě                

a označí barevně vytyčený pozemek pro výsadbu v úrovni vybudované strouhy  

- starostka poděkovala všem, kteří pomáhali s organizací sportovního odpoledne            

28. 6. 2022 

- starostka pozvala spoluobčany na tradiční Svatováclavský pochod 1. 10. 2022                 

a následnou večerní zábavu v Ledčické stodole 

- starostka informovala o ponížení dotace z MMR na školní hřiště o tzv. neuznatelné 

náklady ve výši 435 699 Kč. Obec se odvolala, ale MMR odvolání neuznalo. 

- starostka informovala o plánovaném zdražení cca o 15 % svozu odpadu společností 

FCC od 1. 1. 2023 a o nové vyhlášce ohledně velkoobjemového odpadu (žádné dřevo, 

plast, sklo, železo = nepřevezmou na skládce). S tím souvisí zdražování 

„skládkovného“ za tunu odpadu (původně 500 Kč, letos 900 Kč, až 1850 Kč v roce 

2030 + v roce 2030 zákaz skládkování nevytříděného komunálního odpadu). 

- zasíťování pozemků na Ladech začne v září 2022 

- intravilán 3. fáze – starostka informovala o zpracování projektu 

- chodník na Lada – pracuje se na stavebním povolení 

- požadavek zastupitelů upravit parčík na návsi pro lepší viditelnost a bezpečnost 

silničního provozu při odbočování směrem od Černoučka 

- p. Věra Novotná připomněla oslavy spolku Říp 125 let, které proběhly 13. 8. 2022        

a apelovala pro vstup nových členů do spolku 

- 24. 9. 2022 – Ledčický příležitostný sbor pořádá koncert v kostele sv. Václava 

- žádost o úpravu/odvodnění cesty za „humny“ 

 

Zápis ze zasedání Zastupitelstva obce Ledčice ze dne 14. 9. 2022 
Zastupitelstvo obce Ledčice schvaluje následující program veřejného zasedání: 

1) Zahájení  

2) Určení zapisovatele, ověřovatelů zápisu 

3) Program 

4) Koridor D8 členství 

5) Obnova školního sportovního hřiště Ledčice výběrové řízení 

6) Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene - služebnosti 

7) Různé 

8) Diskuse 

 

Bod 4) Koridor D8 členství 

Spolek Koridor D8, z.s. předložil zastupitelům prostřednictvím starostky stanovy 

spolku ke schválení, dosavadní Sdružení Koridor D8 zanikne k 31. 12. 2022. Zastupitelé 

se musí zároveň vyjádřit ke způsobu členství obce ve Spolku Koridor D8, z.s. – buď se 

stane obec Ledčice členem řádným, nebo přidruženým. Zastupitelé dostali k posouzení 

práva a povinnosti obou typů členství. Starostka navrhuje stát se řádným členem, neboť 
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přidružený člen bude omezen na hlasovacích právech. Finanční spoluúčast ve spolku     

v případě řádného člena je stejná jako doposud ve Sdružení. 

Usnesení č. 327 bylo schváleno. 

Bod 5) Obnova školního sportovního hřiště Ledčice výběrové řízení 

Zastupitelstvo obce Ledčice schvaluje: 

a) Seznam dodavatelů k oslovení k podání nabídky na akci Obnova školního 

sportovního hřiště Ledčice: Precol s. r. o. IČ 26461935, Stavsport Praha                    

IČ 01388274, Petr Folwarczny-Forward Tenis IČ 45121737 

b) Zadávací dokumentaci a výzvu k podání nabídek na akci Obnova školního 

sportovního hřiště Ledčice včetně příloh 

c) Komisi pro vyhodnocení nabídek ve složení: členové rady obce 

Usnesení č. 328 bylo schváleno. 

Bod 6) Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene – služebnosti 

Zastupitelstvo obce Ledčice schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného 

břemene a dohodu o umístění stavby VB/01 (ČEZd¬-SoBS VB 38380/IV-12-

6031940/ME-Ledčice, č. parc. 198/2). 

Usnesení č. 329 bylo schváleno. 

Bod 7) Různé 

Bez projednávání 

Bod 8) Diskuse 

Bez diskuze 

 

          Volby do zastupitelstev obcí ve dnech 23. 9.-24. 9. 2022 

 

SNK Ledčice              hlasy       %        pořadí 

Hlavsová Kamila 194  7,51      1 

Veverková Eva  170  6,58      2 

Hofman Libor  174  6,73       3 

Jansa Roman  171  6,62      4 

Král Luboš  168  6,50      5 

Mareš Jiří             166  6,42      6 

Martínek Jan Mgr.    170  6,58      7 

Miler Josef  163  6,31      8 

Novotná Věra PhDr. 172  6,66      9 

Reilichová Martina   174  6,73    10 

Salač Antonín  169  6,54    11 

Uher Tomáš  168  6,50    12 

Vereš Jan  178  6,89    13 

Webersinke Monika 165  6,39    14 

Živná Jana  180  6,97    15 
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Nakládání s odpady v naší obci 
   S příchodem listopadu jsme zahájili zimní, tedy týdenní svoz komunálního odpadu.    

I přesto nebo právě proto apeluji již po několikáté na jeho řádné třídění a nezneužívání 

častějšího svozu.  

   Důvod je prostý a tím je zákon o odpadech a jeho dopad na činnost samospráv. Obec 

je totiž povinna zajistit, aby „tříděný“ odpad tvořil v roce 2025 a následujících letech 

alespoň 60%, v roce 2030 pak 65% a v roce 2035 a následujících letech již alespoň 70% 

z celkového množství vyprodukovaného komunálního odpadu. 

   Pro obce dále platí, že odpad ukládaný na skládku do jeho určitého množství je až do 

roku 2029 zpoplatněn částkou 500 Kč/t. Odpad, který obec a její občané vyprodukuje 

nad tento stanovený limit, se řadí mezi tzv. využitelný a obec za něj zaplatí 

„skládkovné“ v letošním roce 900 Kč/t. Postupně bude toto skládkovné navyšováno        

a v roce 2030 bude činit 1 850 Kč/t. Pro vaši představu přikládám i údaje, s jakým 

množstvím možného vyprodukovaného odpadu počítá zákon za základní cenu 

skládkovného na jednoho obyvatele – v letošním roce toto množství představuje           

190 kg/osobu, postupně bude docházet k jeho snižování až na konečných 120 kg 

odpadu/osobu za rok. Jde o složitý výpočet a složitou problematiku s nakládáním 

s odpady. Popsala jsem to výše opravdu hodně zjednodušeně, součástí faktur za 

likvidaci odpadu jsou i další poplatky, kterými vás již ale nechci v tomto článku 

zatěžovat. Vše se snažím vysvětlit pouze z toho důvodu, že obce jsou v těžké situaci       

a pokud všichni nepřehodnotíme svůj přístup k odpadovému hospodářství, bude to stát 

obec nemalé prostředky, které by jinak mohla využít úplně jiným směrem a k jiným 

účelům.  

   Dovolte mi na tomto místě vyčíslit příjmy a náklady obce na svoz veškerého odpadu 

v roce 2021: 

Příjmy: 

Dar od občanů bez trvalého pobytu: 13 380 Kč 

Poplatky od fyzicky přihlášených osob: 389 000 Kč 

Odměna od systému EKO KOM a ostatních: 159 093 Kč 

Sběrný dvůr od občanů: 21 593 Kč 

Příjmy celkem: 583 066 Kč 

Výdaje: 

Svoz nebezpečného odpadu: 41 554 Kč 

Svoz tříděného odpadu: 76 074 Kč 

Svoz komunálního odpadu: 389 737 Kč 

Svoz a uložení odpadu ze sběrného dvora: 89 033 Kč 

Výdaje celkem: 603 619 Kč 

   Bohužel v současné době je situace taková, že například za smíšený papír inkasovala 

obec v srpnu letošního roku od svozové firmy odměnu 2 050 Kč za tunu vytříděného 

odpadu, avšak vzhledem k nepříznivé situaci na trhu, v měsíci říjnu naopak obec 

svozové firmě za tunu stejného odpadu uhradí 700 Kč. I přes tento fakt prosím, třiďte 

odpad i nadále. Trh s těmito komoditami se neustále mění a co platí dnes, nemusí platit 

zítra. Co však platit bude i nadále, je zákon o odpadech a povinnost obcí snižovat 

množství vyprodukovaného odpadu na svém území určeného na skládky. Děkuji za váš 

zodpovědný přístup k odpadové problematice!                                                      KH 
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Veřejné představení vysokorychlostních tratí (VRT) 
   Dne 10. 8. 2022 se uskutečnilo veřejné představení VRT, kde zástupci Správy 

železnic předali aktuální informace ohledně vysokorychlostních tratí, zejména se 

zaměřením na trasu RS 4 vedoucí z Prahy do Drážďan. Právě úsek této větve, VRT 

Podřipsko, se totiž přímo týká obyvatel Ledčic. 

   V rámci prezentace o VRT byl nastíněn obecný přínos tohoto projektu, zejména ve 

vztahu k životnímu prostředí, zkrácení jízdních dob a zvýšení dostupnosti dopravy           

a služeb pro obyvatele. Při zaměření právě na trasu RS 4 byla představena celková 

koncepce dopravy, detailní trasování VRT v Ledčicích a přilehlých oblastech 

Podřipska, stejně tak i novinky z přípravy VRT Poohří, trati plánované přes Louny do 

Mostu. V regionu již proběhlo zaměření terénu, na které budou navazovat další 

průzkumy – geologické, životního prostředí či průzkumy archeologické. Vše pro získání 

dostatečných podkladů nutných pro správné zasazení trati do okolní krajiny.    

   Starostové obcí předávají průběžně Správě železnic požadavky na úpravy, které se 

zohledňují při přípravě trati. Tyto požadavky vycházejí ze znalosti místních podmínek 

a potřeb obyvatel. Jedná se především o požadavky na vedení trati dále od obydlených 

oblastí, výškový průběh trati, staveništní dopravu anebo protihluková řešení.                    

Od představení studie proveditelnosti VRT doznala podoba trati znatelných změn.  

   Správa železnic bude nadále konzultovat se zástupci obcí, kteří budou průběžně 

informováni o postupu přípravy trati a mohou předávat návrhy a podněty občanů Správě 

železnic a projektantům. 

   Správa železnic se do Ledčic, stejně jako do ostatních obcí, bude vracet v průběhu 

následujícího roku a půl, po který se předpokládá projektování dokumentace pro územní 

řízení. Informace o přípravě trati jsou též průběžně zveřejňovány na adrese 

https://www.spravazeleznic.cz/VRT .                                                          Správa železnic 
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Beseda s Natálkou 
   Nekonečně dlouhá cesta zpět z Ukrajiny. Koukám z okna autobusu na krásnou klidnou 

krajinu Česka, na zlatá pole žita, na červené střechy domečků, na nebe, po kterém letí 

někam do turistických destinací letadlo. Tolik jsem toho ještě chtěla napsat o Ukrajině, 

ale slova mi někam vyprchala. Myslím na to, že v noci nás může vzbudit dítě nebo pes 

souseda, ale ne výbuchy a sirény, že palivo sice zdražilo, ale stále ho je dostatek, že 

potraviny jsou drahé, ale neumíráme hlady, že dům třeba není perfektní, ale máme 

střechu nad hlavou a nestřílí zde ruský tank, protože se mu chce. Žijeme v komplikované 

době. Evropa si zaslouží žít v míru a Ukrajina si zaslouží svoji svobodu. Sama to ale 

nezvládne. Bojujeme proti obrovskému monstru jménem Rusko, a každá i sebemenší 

pomoc je strašně důležitá. Věřte, že uprchlíci by se rádi vrátili do svých domovů, do 

svých zahrádek a do svého klidného života, jenže často to zatím nejde. Fotím 

autobusové nádraží, na kterém tatínkové se musejí rozloučit se svými dětmi                          

a manželkami. A pak další zaběry z dálnice Kyjev-Žitomir. 

    O tom všem vyprávím při promítání fotografií ze své cesty za rodiči, příbuznými           

a přáteli 21. července U Cinků.  

   Chci moc poděkovat všem, kdo přispěl na sbírku peněz pro Hostomel. Po mojí 

prezentaci fotek z Ukrajiny se podařilo nasbírat 14.200 Kč pro lidi, co přišli nebo 

častečně přišli o svůj majetek působením ruské armády. Jste užasní! Ještě jednou moc 

děkuji! 

   P. S.  S dovolením dárců 2000 Kč ze sbírky jsem zaslala na ukrajinskou armádu                 

a zbytek lidem na opravu domů do Hostomelu.                              Natallia Gnievysheva 
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Letní kino pro děti - netradiční rozloučení s prázdninami 
   Prázdniny utekly jako voda a tak, abychom alespoň trochu pomohli dětem 

zapomenout na blížící se povinnosti, jsme objednali do Ledčic biograf. A cože se to 

vlastně v sobotu 27. 8. v Ledčické stodole promítalo? No přeci COCO. Že babičky            

a dědečkové nevědí, co to je? Já taky nevěděla, ale byla jsem poučena. Jde o animovaný 

příběh pro celou rodinu o touze stát se uznávaným hudebníkem, která dovedla hlavního 

hrdinu až do barevné Říše mrtvých, příběh s krimi zápletkou a dobrým koncem.                

A nebylo by to pravé kino, kdyby se nepodával popcorn a nepopíjela se limča. Pravda, 

Letňany jsou trošku větší, ale nám to nevadilo!                                                         KH 
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Svatováclavský pochod 
   Svátek svatého Václava, patrona České země je v naší vesnici spojen s již tradičním 

Svatováclavským pochodem po Naučné stezce Praotce Čecha. Vloni jsme se po 

dlouhých letech dočkali při pochodu krásného babího léta, a tak jsme i letos čekali              

a čekali a čekali … a ono tentokrát nepřišlo. Přesně v okamžiku, když jsme připravili 

všechna stanoviště, začalo pršet. To už ale bylo pozdě na přesun do stodoly, ale protože 

nejsme z cukru, vydrželi jsme a nevzdali to. Celkem dorazilo i přes nepřízeň počasí       

25 odvážlivců a hrdinů, a to nepočítám jejich rovněž odvážné rodiče . Odměnou jim 

pak bylo posezení v Ledčické stodole při malém občerstvení a s malým dárečkem za 

účast.  

   Večer již tradičně dorazila do Ledčické stodoly skupina Gradace. I tentokrát jsme se, 

jako v minulých letech, dočkali skvělé zábavy ve společnosti lidí, kteří se přišli pobavit, 

zatančit a prostě pobýt mezi svými kamarády. Děkuji všem, kteří se na organizaci 

celého dne podíleli a již teď se těším na ten další.                                                     KH 
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Fotbalový turnaj O pohár Obce Ledčice  
   TJ Sokol Ledčice ve spolupráci s Obcí Ledčice pořádala 9. července na fotbalovém 

hřišti Na Skalce fotbalový turnaj mužů O pohár Obce Ledčice. Celkem se turnaje spolu 

s místními borci zúčastnily TJ Sokol Jeviněves, AFK Přestavlky a TJ Sokol Račiněves.     

Celý turnaj vyhráli ledčičtí fotbalisté, což spolu se svými příznivci oslavili na večerní 

zábavě, která se po turnaji konala na místním hřišti.                                                   KH 
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Ledčická škola 
   Když se po letních prázdninách otevře dětem škola, většinou prvňáčci usedají do lavic 

a čekají na svou novou paní učitelku nebo pana učitele. V Ledčicích je tomu ale již 

patnáct let jinak. Pedagogický sbor vítá své žáky v kostýmech a s divadelní noblesou, 

aby je uvedl do celoročního projektu. Prvňáčci plní úkoly a poté jsou obdarováni 

vlastnoručně vyrobenými dárečky. Nejinak tomu bylo i letos. Tentokrát za dětmi dorazil 

fialový Tinky Winky z Teletubbies a povyprávěl jim veršovanou pohádku o hvězdě, 

která hledala místo, kde se všichni rádi mají a navzájem si pomáhají. Ve vesmíru hvězda 

při putování potkala mimoně a ufony, ale ti jí pomoct nedokázali, až nakonec přiletěli 

kosmonauti, kteří ji vzali s sebou do ledčické školy. Nebylo vůbec těžké uhodnout, co 

bude letošním tématem projektu, který nás bude provázet po celý školní rok. Na pódiu 

stála velká raketa, kolem se blýskaly planety a nechyběla ani naše nejbližší hvězda 

Slunce. Už z dáli se leskl ledčický rybník a zdobilo jej osmnáct leknínů, na nichž seděly 

žabičky. Noví prvňáčci pak postupně přicházeli na pódium, aby si v rybníčku našli svou 

žabičku a také leknín s malým překvapením. Další dárky donesla paní starostka Kamila 

Hlavsová, která všem rovněž popřála, ať se jim ve škole líbí. Letošní celoroční projekt 

s názvem Vzhůru do vesmíru! nás zavede hodně vysoko – až tam, kde se ukrývá 

vesmírné tajemství. Budeme toto tajemství společně odkrývat a zažijeme při tom 

spoustu krásného a příjemného. 

   Je teprve říjen a my jsme byli již dvakrát oceněni. Nejprve k nám poputoval diplom   

a ceny za první místo v literární části soutěže Evropa ve škole ve Středočeském kraji    

a krátce nato jsme byli úšpěšní v soutěži, kterou pořádá společnost Albi Česká republika 

a. s. V této soutěži určené školním kolektivům jsme zvítězili i vloni, a proto jsme byli   

z výhry velmi mile překvapeni. 

   Naši školu také navštívili tři lidé z různých oborů. Nejprve dorazila por. Mgr. Markéta 

Johnová, DiS., preventista Krajského ředitelství policie Středočeského kraje, aby nám 

pověděla nejen o bezpečnosti na vozovce, ale i o dalších nástrahách, které venku číhají.  

    S těžkými trenažery na veslování k nám pár dní na to přispěchala v rámci projektu 

Česko vesluje Jitka Tollarová z Národního olympijského centra vodních sportů, z. s.      

a my jsme si mohli vyzkoušet veslování. Atmosféra byla úžasná, neboť se soutěžilo         

v týmech (soutěžil i pedagogický sbor) a ti nejmenší žáci skvěle fandili. Česko vesluje 

je jedním z hlavních projektů Labe arény Ústeckého kraje, který vznikl za podpory 

Ústeckého kraje a Českého veslařského svazu. Hlavním motivem projektu je od roku 

2016 podpora veslařského sportu prostřednictvím veslařských trenažerů, a to především 

u dětí a mládeže. Páteřní aktivitou projektu je Školní liga ve veslování na trenažerech. 

My se již teď těšíme na příští školní rok, kdy bude zahájena i liga pro žáky 1. stupně.  

    Na konci října jsme u nás přivítali i pana Milana Halouska, předsedu vzdělávacího 

spolku KOSMOS-NEWS, který si klade za cíl popularizaci kosmonautiky především 

mezi školní mládeží.  Je také předsedou Astronautické sekce České astronomické 

společnosti, zakládajícím členem českého Kosmo Klubu a členem Astronomické 

společnosti Pardubice. V České kosmické kanceláři měl dlouhé roky na starost 

organizování vzdělávacích a popularizačních programů a podporu účasti českých 

studentů na národních i zahraničních kurzech a projektech zaměřených na moderní 

vědu, techniku, kosmonautiku a astronomii. Pan Halousek k nám dorazil již potřetí          

a ani tentokrát s sebou nezapomněl vzít Krtka, který se stal maskotem posádky 
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raketoplánu Endeavour, v němž letěl známý astronaut Andrew J. Feustel. 

Dvaceticentimetrová postavička z nehořlavého materiálu se na palubu raketoplánu 

dostala, aby probudila v dětech zájem o kosmonautiku. Vzdělávací program pro 

mateřské školy a 1. stupeň základních škol s názvem Krtečkova cesta do vesmíru se 

dětem moc líbil. Dozvěděly se spoustu zajímavostí nejen o vesmíru, stavu beztíže, ale 

také o zvířecích kamarádech, kteří letěli do vesmíru ještě před Krtečkem. Naši nejmenší 

žáci nakreslili panu Halouskovi spoustu krásných obrázků, kterými jej před jeho 

odjezdem obdarovali. 

   Ve škole proběhlo i několik aktivit zaměřených na ekologii. Na konci září byl pro naše 

žáky připraven projektový den „Budoucnost krajiny". Pod vedením zkušených lektorů 

pracovali ve skupinkách na zajímavých úkolech, jež byly zaměřeny na krajinu v našem 

bezprostředním okolí a ochranu životního prostředí. Do ochrany naší přírody jsme se 

zapojili také aktivně, a to díky účasti v projektu 72 hodin - Ruku na to!, vydali jsme se 

totiž vysbírat odpadky v katastru obce. Další výprava ven byla v rámci soutěže Land 

art, čili krajinné umění, kterou pořádá každoročně Český svaz ochránců přírody.  Vyjít 

si ven, když svítí sluníčko, stromy jsou krásně zbarvené a na zemi je tolik pokladů, kdo 

by jen mohl odolat? My tedy ne! Strávili jsme společně krásné chvíle na čerstvém 

vzduchu a z přírodnin vyrobili velmi pěknou „Studnu přání“. 

   Jestli se ptáte, zda máme i letos bláznivé pátky, tak odpověď zní ano. I v tomto roce 

jsme dětem špetku bláznovství v naší škole dopřáli. Letošní Bláznivé pátky se zvířátky, 

jak už samotný název napovídá, budou totiž o našich domácích mazlíčcích. Vylosované 

děti si je mohou donést do školy vždy poslední pátek v měsíci. Pokud se vám tedy stane, 

že zahlédnete před školou stát koně či bernardýna, tak se, prosím, nedivte. 

   Docela dost jsme toho stihli za těch pár týdnů od začátku roku, to je pravda, ale nejvíce 

práce je teprve před námi. Čekají nás dvě akce Rozsvícení vánočního stromečku                     

a Vánoční besídka a my již pilně cvičíme.  

   Přejeme Vám všem krásné procházky podzimní krajinou, poklidné dny a spoustu 

radosti. Až budete zapalovat první adventní svíčku Naději, vězte, že nekonečné 

množství naděje je všude kolem nás – na Zemi i ve Vesmíru.                Iva Šindelářová 
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Projektový den 27. září 2022 
   ZŠ a MŠ Ledčice a spolek Koridor D8, z. s. se zúčastnily Projektového dne 

„Budoucnost krajiny” pod vedením  lektorů Participation Factory, s. r. o. Projekt nese 

název Otevřená správa Zdiby a Koridor D8, r. č. GG-MGS1-008 a je podpořen 

Islandem, Lichtenštejnskem a Norskem prostřednictvím Fondů EHP. 

   Krajina není něco samozřejmého, ale je něčím, co zakládá naši kulturu a identitu. 

Proto bychom se měli zasazovat o její ochranu a poukazovat nejen na její krásu, ale také 

na současné problémy. Vzdělávání v oblasti ochrany přírody a krajiny je dnes součástí 

výukových plánů. Projektový den Budoucnost krajiny představuje v tomto ohledu krok 

dál. Má za cíl vtáhnout děti do dialogu o budoucnosti krajiny. Ukázat, co děti považují 

v krajině za důležité, jaká místa mají pro ně největší hodnotu a čeho si ve svém okolí 

nejvíce váží.  
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   V části programu Oblíbené místo se nejčastěji opakovala místa v přírodě, která děti 

navštěvují se svými rodiči a tráví zde volný čas. Častým oblíbeným místem byla také 

hřiště, kam chodí děti nejčastěji se svými kamarády. Dále se objevovala místa, která se 

nachází v bezprostřední blízkosti bydliště dětí (rybník, zahrada), nebo místa, která 

řadíme mezi pamětihodnosti obce a jejího okolí (zámek, hora Říp). Mezi oblíbenými 

místy byla také škola. 

   Zároveň byly děti hravou formou vedeny k zamyšlení nad tím, co krajinu ohrožuje         

a co mohou ony samy udělat pro její ochranu. Tyto metody vedou děti k uvědomění si 

své odpovědnosti vůči svému okolí. 

   Dle dětí naši krajinu nejvíce ohrožuje tornádo (30 hlasů), válka (28 hlasů) a požár      

(22 hlasů). Výsledky si lze vysvětlovat v souvislosti s nedávnými událostmi u nás i ve 

světě. Školáci si uvědomují uplynulé katastrofy v ČR (tornádo na Moravě, požár                

v Hřensku) i dění ve světě (válka na Ukrajině), včetně jejich možných dopadů na 

krajinu. Rozumí tomu, že existují hrozby, kterým ony samy čelit nemohou. Naučily se 

však, že i malé kroky stačí k tomu, aby byla naše krajina o něco zdravější. 

   V závěrečné části projektového dne se lektoři zaměřili na možnosti ochrany krajiny     

a seznámili děti s návrhy činností, které mohou vykonávat ony samy. Když byli žáci 

vyzváni, aby napsali alespoň jednu věc, kterou mohou dělat pro ochranu krajiny, 

nejčastěji se objevovaly činnosti jako sběr odpadků, třídění odpadu, péče o přírodu, 

neodhazování odpadků a sázení stromů. 

   Lektoři žáky vyzvali také k tomu, aby o ochraně krajiny hovořili. V návaznosti na 

projektový den dostali dobrovolný úkol s názvem Naše krajina v roce 2050.  
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Podzimní koncert 
   Po dlouhé covidové pauze jsme se vrátili k tradici pořádání koncertů Ledčického 

příležitostného sboru. Letošní podzimní koncert byl věnován oslavě Dne české státnosti 

a svatého Václava a nemohl se konat jinde než v ledčickém kostele svatého Václava. 

   Vedení sboru se ujal student dirigování Hudební akademie múzických umění Igor 

Karpilovskij. Program koncertu byl pestrý. Na úvod zazněly Čtyři valašské motivy od 

Františka Trnky, kde krásné sólo zazpívala sopranistka Jarmila Bärtlová. Další skladba 

od estonského skladatele Arvo Pärta Mé srdce je v horách zazpívala sopranistka Barbora 

Hanslianová za varhanního doprovodu Igora Karpilovského. Následovaly čtyři skladby 

z cyklu Antonína Dvořáka Moravské dvojzpěvy v podání Ivy Krůškové a Zity Rádlové 

za klavírního doprovodu Josefa Čechtického.  

   Vyvrcholením koncertu byla skladba Bohuslava Martinů Otvírání studánek, která 

patří ke skladatelovým nejčistším vyznáním lásky rodnému kraji. Bohuslav Martinů 

pocházel z Poličky, ale od svých studií žil ve Francii, později ve Švýcarsku, USA               

a Itálii. Po tragické smrti Jana Masaryka v roce 1948 opustil od myšlenky na návrat do 

Československa a zůstal v emigraci. Ze skladby je však cítit veliký stesk po domově. 

Závěrečné sólo poutníka o tom vypovídá: „Jsem doma a jdu cestou starou, za mnou       

v patách ve vzpomínce jaro...Z těch dědů a bab, co vodám písní cestu otvírali, co zde 

studny roubili a pevné plátno tkali, z nich jsem a vracím se k nim znova. Co na tom, že 

jejich dny jsou nenávratně pryč, z ruky do ruky si podáváme těžký klíč, klíč od domova.“  

   Sbor za doprovodu klavíru, houslí a violy dirigoval Igor Karpilovskij, text četl 

Ladislav Pekárek, sola si zazpívali Zita Rádlová, Kamila Melecká a Petr Janda. 

   Koncert jsme si užili všichni, posluchači i účinkující. Současně byl i velmi hezkou 

oslavou Dne české státnosti a oslavou patrona naší obce svatého Václava. 

   Na závěr mi dovolte pozvat na vánoční koncert Ledčického příležitostného sboru 

a to Českou mši vánoční od Jana Jakuba Ryby v sobotu 17. 12. 2022 od 16.00 hodin 

v kostele sv. Václava v Ledčicích.                                                                               V.N. 
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Agility tábor 
   První týden v srpnu pořádala Ledčická 

smečka agility tábor. Osobně jsem se ho 

zúčastnila poprvé a rovnou i v roli 

vedoucí. Bylo to náročné, ale všichni jsme 

to zvládli a hlavně jsme si vše užili. 

Program jsme měli od rána až do večera. 

Oproti minulému roku, kdy celý týden 

pršelo, bylo tentokrát potřeba upravit 

program kvůli velmi teplému počasí. 

Vstávalo se brzy, abychom mohli trénovat 

v ranním chládku a neublížili svým 

čtyřnohým hrdinům. I přesto jsme museli 

dávat pozor, aby nedošlo k přehřátí dětí i psů. Odpoledne se odpočívalo, poněvadž na 

žhnoucím sluníčku bychom toho moc nepředvedli, a tak se hrály společenské hry. No  

a na večer se opět mohlo trénovat. V průběhu tábora jsme chodili koupat psíky do 

rybníka, aby se pořádně osvěžili. Zakončení proběhlo formou amatérských závodů, kde 

jsme všichni předvedli, co nového jsme se naučili. Musím všechny účastníky pochválit 

a poděkovat jim. Celý týden se vydařil a my všichni jsme měli prostor se zdokonalit       

a lépe poznat.                                                  Za Ledčickou smečku Káťa Chaloupková  

 

Agility závody 
   Dne 27.8. 2022 jsme se zúčastnili agility závodů na kralupském cvičáku v rámci 

přípravy na listopadové zkoušky některých z nás.  

   Sešli jsme se v 7:45, postavili stan a šli vyvenčit závodníky. Po ukončení a vyhlášení 

štěněčích závodů jsme si šli prohlédnout parkury a připravili se na start. Začínalo se 

kategorií ML začátečníci, tzn. psi v kohoutku od 43-50 cm. V této kategorii za 

Ledčickou smečku závodili Denča s Mikym a Andy s Jarwis. Následovala kategorie L 

začátečníci,tzn. psi v kohoutku 50 cm a výš, v této kategorii nás reprezentoval Fíďa         

s Baluem. Další kategorie na pořadu dne byly XS pokročilí, tzn. psi do 28 cm                       

v kohoutku, kde závodila Bětka s Pipou. Následovali M pokročilí, tzn. psi v kohoutku 

od 35-43 cm, kde závodila naše trenérka Anička s Borečkem. Nakonec nás 

reprezentoval v kategorii L pokročilí opět Fíďa, tentokrát s Cassie. 

   Nejlépe se od nás umístila Bětka s Pipou, a to na 2. místě v kategorii XS pokročilí, ale 

i všem ostatním se také velmi dařilo a myslíme si, že Anička byla na nás všechny moc 

pyšná.                               Za Ledčickou smečku Sofia Haufová a Denisa Pauljučoková 

 

Kralupská ťapka 
   V sobotu 17. září, jsme se s Ledčickou smečkou zúčastnili Kralupské ťapky, letos         

s vojenskou tématikou. I když lilo jako z konve, celá naše skupina o třinácti psech              

a jedenácti páníčcích trasu dokončila. Začali jsme na Kralupském cvičáku střelbou ze 

vzduchovky. Pokračovali jsme na překážkovou dráhu, na které byla například kladina, 

kterou ale musel přejít páníček a pes měl za úkol ho hlavně nestáhnout dolů. Tím se 

prověřilo souznění psa s člověkem. Pokračovali jsme k řece, kde na nás čekal další úkol. 
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Bylo jím skákání v pytli, ale aby to nebylo tak 

jednoduché, musel vedle nás ještě pes procházet 

slalomem. Následovala cesta podél řeky až na 

palouček pod školkou, tam na nás čekal hod 

gumovým granátem a pro psy chytání piškotů.  

   Šli jsme dál kolem tůně a na lávku, když v tom 

začalo pršet. Došli jsme ke čtvrtému stanovišti, 

kde bylo úkolem poznat podle hmatu pár 

předmětů. Pak se šel páníček schovat do 

připravené skrýše a pes ho měl po čichu najít. 

Pokračovali jsme Dvořákovou stezkou až              

k zámku v Nelahozevsi a celou cestu nás 

doprovázel déšť. Naštěstí u pátého stanoviště 

pršet přestalo. Tam jsme se všichni nasmáli, 

protože naším úkolem bylo nazout si ploutve, 

psi dostali botičky a měli jsme ujít daný úsek. 

Pokračovali jsme až k Miřejovickému mostu, 

kde byl nestandartní úkol pro psa. Měl splnit 

povel, který mu páníček řekl přes vysílačku, ale 

ne každý pes povelu z vysílačky rozuměl. Když 

jsme přešli most, čekalo na nás sedmé stanoviště. Tam to měli složité hlavně páníčci       

s většími plemeny. Při úkolu jsme předstírali, že pes se zranil na procházce, tak jsme ho 

museli obvázat a přenést přes vyznačený úsek.  

   Potom naše cesta pokračovala podél řeky zpět na Kralupský cvičák, kde na nás čekal 

osmý úkol. Museli jsme podlézt pod vojenskou překážkou z pletiva, a zatímco větší psi 

se společně s páníčky museli plazit, menší plemena ji v klidu podešla. Pak už jsme 

museli jen proběhnout bránou ze zavěšených PET lahví a udělat s pejskem závěrečný 

trik.  

   Kromě těchto úkolů byla na každém stanovišti 

ještě nějaká hádanka, kterou jsme museli vyřešit, 

abychom věděli kudy dál. Bylo mezi nimi třeba 

Braillovo písmo nebo morseovka. A nejtěžší nám 

připadal slovní kvíz v podobě piktogramů, ze 

kterých jsme měli poznat přísloví. Taky byla na 

každém stanovišti jedna nebo dvě fotografie psů. 

Museli jsme poznat plemeno a podle čísla ho zapsat 

do křížovky, která byla v kartě soutěžícího. V ní 

bylo i místo, kam jsme nakreslili portrét našeho 

pejska s vojenskou tématikou, za který nejlepší 

umělci obdrželi pytel granulí. 

   Každý soutěžící dostal balíček s mlskami                   

a hračkou pro pejska a tričkem pro sebe. Jsme hrdí 

na to, že si naše smečka odnesla dva poháry. Za třetí 

místo Filip s Kessi a za první místo Denisa s Mikim. Gratulujeme!! 

Za Ledčickou smečku Julie  
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Letošní sezona v HistoryParku  
   Ačkoliv má HistoryPark otevřeno 

pro organizované skupiny celoročně, 

hlavní sezona připadá na teplejší 

měsíce od května do září. Tehdy se 

také plně věnujeme exkurzím ze 

školek i škol, které k nám opakovaně 

jezdí a užívají si nejen naše programy, 

ale i okolní krajinu, do které podnikají 

další výpravy a výlety.  

   Letos se podařilo dokončit 

informační cedule a ukazatele v obci    

a minimalizovat tak pohyb skupin po 

jiných než vyznačených cestách 

v rámci obce. Stejně tak autobusy, které mají vjezd dále do obce zakázán, mají 

vymezené a označené parkovací místo na návsi, a jejich přítomnost u areálu je omezena 

na nezbytné minimum.  

   HistoryPark byl otevírán postupně o květnových a červnových víkendech, hlavní 

sezonu jsme zahájili akcí Ledčický šíp, tentokrát bohužel ovlivněnou nepříznivým 

počasím. V období letních prázdnin byl areál otevřen zejména pro veřejnost. Po celé 

léto se zde konala loutková představení Ilegumovy divadelní společnosti. Projekt Léto 

s loutkovým divadlem v HistoryParku Ledčice byl spolufinancován Fondem kultury        

a obnovy památek SČK a díky tomu byl vstup na představení pro návštěvníky zdarma. 

Máme radost, že se jich pravidelně účastnili také Ledčičtí. Zážitek v podobě 

lektorovaného programu, který prázdninovým návštěvníkům poskytujeme, byl letos 

certifikován Regionální značkou Českého Středohoří.  

   O prázdninách jsme také už počtvrté organizovali příměstské tábory zaměřené na 

archeologii, život v pravěku a v době římské. V celkem šesti turnusech se jich účastnily 

děti z Ledčic i obcí v nejbližším okolí. Děti měly možnost zahrát si na archeology, 

každý den byl zaměřen na jednu dovednost,                

a prověřil znalosti i schopnosti účastníků. Prostor 

byl věnován výtvarným činnostem (keramická 

dílna, barvení triček) i sportovnímu vyžití jak 

v areálu, tak na ledčickém hřišti, které jsme mohli 

mít během táborů k dispozici. Pravidelně byly 

organizovány procházky do okolí, na Naučnou 

stezku Praotce Čecha i na dětské hřiště Černá perla 

v centru obce. Tradiční opékání buřtů a předávání 

diplomů postupně uzavřelo všechny turnusy, 

jejichž kapacita byla s ohledem na pozitivní ohlasy 

plně naplněna. Táborů se účastnilo na 120 dětí. 

Letošní rok byl posledním, ve kterém realizace 

táborů probíhala za podpory Operačního programu 

Zaměstnanost MPSV, díky němuž měla většina 

rodičů nárok na zvýhodněnou cenu. Děkujeme 
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všem účastníkům i jejich rodičům a doufáme, že se v budoucnu budeme mít možnost 

opět setkat.  

   Sezonu pro veřejnost jsme uzavřeli Historickými řemeslnými trhy. Podařilo se nám 

zařadit do programu nová živá vystoupení i řemesla, a i přesto, že počasí bylo citelně 

chladnější, odnesli si návštěvníci řadu zážitků i výrobků. Třetí ročník probíhal také 

v rámci akce Porta aperta pořádané Asociací regionálních značek a mimo HistoryParku 

tak bylo možné navštívit i jiná místa zaměřená na udržování a rozvoj řemesel.  

   Na konci září jsme rádi využili nabídky obce a zaujali jedno ze stanovišť tradičního 

Svatováclavského pochodu. Děkujeme za pozvání a doufáme, že i v budoucnu bude čas 

a prostor pro další spolupráci.  

   Podzimní sezona exkurzí pro školky a školy v tuto chvíli stále probíhá a přivádí do 

HistoryParku další skupiny dětí i žáků. Lektorované programy, které se stále snažíme 

rozvíjet, získaly i pro aktuální školní rok Záštitu MŠMT ČR.               Kristýna Matějková 

 

Knihovna 
   V polovině října dorazila do knihovny nová zásilka výměnného fondu ze Středočeské 

vědecké knihovny v Kladně. Jako obvykle, obdrželi jsme zhruba 200 zajímavých titulů 

beletrie i naučné literatury pro dospělé i děti. Největší podíl tvoří knihy s romantickým 

i kritickým obsahem pro ženy, např. autorka Rachel Van Dyken, Helena Fielding  nebo 

Meg Cabor, z domácích autorek pak Halina Pawlovská nebo Karin Krajčo Babinská.      

    Ze zajímavých naučných titulů je to bezesporu první obsáhlá vědecká biografie Jana 

Žizky z Trocnova od Petra Čorneje. Pro milovníky historie se nabízí např. román Joanny 

Hickson Červená růže, bílá růže o válce růží v Anglii v 15. století nebo román 

Leonardovy labutě, který zachycuje pobyt Leonarda da Vinci u milánského dvora, tedy 

dobu, kdy maloval Monu Lisu nebo fresku Poslední večeře Páně. Ale najdete zde také 

detektivky od českých i světových autorů.  

   V neposlední řadě jsme dostali i audioknihy, např. detektivní příběhy ze středověu od 

Vlastimila Vondrušky nebo pohádky a vyprávění pro děti. Výměnný fond jsme obdrželi  

na půl roku, jeho obměnu očekáváme  v březnu nebo dubnu příštího roku. Máme tedy 

všichni dost času na zimní čtení v pelíšku. Přijďte si vypůjčit knížku!                      VN 

  

Pozvánka 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



21 
 

Oslavy 125 let založení Vzdělávacího a podporovacího spolku ŘIP 

Ledčice dne 13. 8. 2022 

Bylo-nebylo, před dlouhou, dlouhou dobou vznikl spolek, ve kterém se zrodily všechny 

pocity člověka: dobrá nálada, smutek, vědění a kromě ostatních různých pocitů i láska. 

Všechno, co lidem českého národa v součásti Rakousko-uherské říše habsburské 

monarchie tolik chybělo. A tak se součástí našeho života stal i Vzdělávací a podporovací 

spolek Říp v Ledčicích. 

        Nebydlíme v Africe, kde by nás ráno budil řev lvů a houkání gibonů, ale v krásné 

vísce Ledčice, kde bylo zvykem se ráno probouzet ranními paprsky slunce se zpěvem 

ptáků a kohoutím budíčkem, nezřídka i vůní z blízkého JZD a bučením krav. Dnes, kdy 

se většina z nás ohlíží po životním prostředí, si nevybereme. Dálnice D8 nepustí nikoho 

ke slovu.  

   Často mám pusu-v tomto případě tužku rychlejší než myšlenky, protože jsem se 

narodil se srdcem na dlani a prořízlou pusou. Každé ráno, když vstanu, tak si řeknu, že 

mám na výběr dvě možnosti. Buď budu mít dobrou náladu, anebo... si můžu vybrat tu 

špatnou. A já si vždycky vyberu tu dobrou. A vždy, když se přihodí něco špatného, 

můžu si vybrat, že budu obětí, nebo... si můžu vybrat možnost, že se z toho poučím.        

A já si vždy vyberu tu možnost poučit se z toho. Vždy, když ke mě někdo přijde                   

a stěžuje si, můžu si vybrat, buď přijmu jeho neštěstí anebo... na tom najdu něco 

kladného. A já si vybírám vždy tu kladnou stránku života. Celý život si vybíráme. Když 

si odmyslíme všechny ty hlouposti okolo, každá situace je volba. A tak si vybíráme, jak 

na situaci zareagujeme. Ty si vybíráš, jak lidé ovlivní tvou náladu. Ty si vybíráš, jestli 

budeš mít dobrou nebo špatnou náladu. Jednoduše řečeno, ty si vybíráš, jak prožiješ 

svůj život. 

   Vzdělávací a podporovací spolek Říp si vybral. Vždy byl a je pro lidi. Proto je smutné, 

že při oslavách 125 let jeho založení byla účast členů, hostů, příznivců a občanů Ledčic 

tak v malém počtu.  

   Z členské základny, která má 75 členů bylo přítomno… a víte, že si počet přesně 

nepamatuji? Ale vím, že si každý s každým potřásl rukou a jednalo se o 20 potřesení 

méně, než bylo spolku let. Dokážete redakci Ledčických novinek pomoci určit, kolik 

bylo na oslavě členů Vzdělávacího a podporovacího spolku Říp Ledčice? 

  Nebudu se vracet k programu oslav, o kterém jste byli nesčetněkrát infomováni. Že by 

pár fotografií?  

  Chci poděkovat všem členům, hostům, příznivcům a občanům Ledčic, kteří se oslav 

zúčastnili a přišli tak vzdát zasloužilý hold spolku Říp k jeho výročí. Samozřejmě všem 

členům zainteresovaným při přípravách, obecnímu úřadu a jeho pracovníkům                      

a v nemalé míře Romaně a Liborovi za skvělé občerstvení. Jedinečné hudbě k tanci          

a poslechu (heligonky, vozembouch, housle, klarinet), která neseděla někde na podiu, 

ale neustále se pohybovala mezi lidmi, čímž přispěla k dobré náladě. Kulturnímu centru 

U Cinků a Věře Novotné za organizaci divadla pro děti. 

   Myslíte si, že nás za pět let bude více? Je na nás všech, čím se činnost spolku stane 

bohatší, jak se to podaří a co předáme pro další generace. Nebojte se přijít s jakýmkoliv 

nápadem. 

   Bylo-nebylo jsem začal, bylo-nebylo budu pokračovat. Bylo-nebylo, zrodilo se 

sluníčko a měsíc a jak už to bývá, měsíc se zamiloval do sluníčka, ale měsíc byl tak 
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stydlivý a sluníčko tak pyšné, že si ničeho nevšimlo. Měsíc začal plakat a plakal, až si 

málem vybrečel oči. Pak si toho náhle všimlo sluníčko, ale nemohlo opětovat jeho lásku, 

tak nasvítilo všechny jeho slzy a od těch dob jsou na nebi hvězdičky. Až vám bude 

někdy smutno, podívejte se v noci na nebe a uvidíte, že nejste sami. 

   Blíží se pomalu nejkrásnější svátky roku-Vánoce. Vánoční svátky ze sebe vyzařují 

pohodu, nikdo nikam nespěchá, jsou provoněné čerstvě upečeným cukrovím a plné 

poklidného sledování pohádek. Vžívám se do dětských snů, a také sním o pohádkách. 

O pohádkách, které v dnešním světě již nejsou a byly by potřeba jako sůl, aby vše na 

tomto světě dobře skončilo. Přeji Vám všem, ať se máte jako v pohádce. 

   Vánoce jak z pohádky, bez vrásek a bez hádky. Ať Vám láska navěje, dárků plné závěje 

a do roka nového spoustu toho dobrého. 

   Brzy na viděnou při akci pro všechny.                                                              Jiří Král                         
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Co začíná na podzim 
 

Zimní svoz popelnic  

- od 3. 11. 2022 do 30. 4. 2023 ve 

čtvrtek každý týden 

- svoz probíhá cca od 6 hodin ráno 

 

Cvičení pro děti a ženy s Pavlou 

Holakovskou  

- aerobik, step AE, pilates, tabatta, 

cvičení s thera bandy, inssanity  

- čtvrtek U Cinků  

A) děti od 16.30, cena 50,- 

B) dospělí od 17.30, cena 100,- 

 

Jóga s Kateřinou Chaloupkovou 

- středa U Cinků od 19.00, cena 120,- 

 

Jóga 65+ s Kateřinou Chaloupkovou 

- jemné kondiční cvičení na židli 

- čtvrtek U Cinků od 10.00, cena 60,- 

Keramický kroužek dětí s Milenou 

Justovou 
- středa U Cinků, cena 600,- za pololetí  

A) kroužek od 14.00 do 15.15  

B) kroužek od 15.30 do 16.45 

 

Keramický kroužek pro dospělé   

- středa U Cinků od 17.00 do 19.00, 

cena 150,- 

 

Ruční práce pro ženy 

- čtvrtek U Cinků od 16.00 do 19.00 

 

Knihovna  

- středa U Cinků od 15.00 do 19.00 

 

Ledčický příležitostný sbor 

- pátek nebo sobota U Cinků od 18.00 

do 20.00 podle dispozice dirigentů 

 

Spolek Cesta Česka slavnostně otevřel Poutní cestu Říp–Blaník 
   Poutní cesta, jejíž motto je „Poznej českou zemi             

a sám sebe,“ se skládá ze čtyř etap se samostatnými 

tématy k zamyšlení a měří necelých 300 kilometrů. 

Putování začíná u románské Rotundy sv. Jiří                        

a sv. Vojtěcha na hoře Říp, vede západní cestou okolo 

Prahy a končí na vrcholu Velkého Blaníku.  

    „Slavnostní otevření jsme uspořádali v den české 

státnosti na svátek Sv. Václava“ říká Jindřich Chmelař, předseda spolku Cesta Česka. 

„Poutní cesta je nyní otevřená široké veřejnosti a srdečně na ni všechny zveme. Lze ji 

absolvovat vcelku během přibližně dvanácti dnů, ale lze ji projít i postupně po etapách. 

Poutní cesta Říp-Blaník je druhou cestou svého druhu v Česku a přímo navazuje na 

Poutní cestu Blaník–Říp, která vede východně od Prahy. Takto uzavíráme pomyslný 

kruh okolo Prahy.“  

   Na webových stránkách www.cestaceska.cz návštěvník obdrží podrobné informace 

k jednotlivým etapám cesty včetně popisu trasy, její délky, výškového profilu, časové 

náročnosti, informace o okolí, možnostech ubytování a občerstvení a další. Jsou zde 

uvedeny tipy jak a proč putovat, průvodní texty, návod jak pracovat s otázkami                  

či doporučení na poutníkovu výbavu. Do té patří Poutníkův deník s tématy k zamyšlení 

včetně návodných otázek a vložené mapy s detailním popisem cesty. Je v něm také 

dostatek místa pro zapisování poznámek a sbírání turistických razítek. Lidé, kteří cestu 

absolvují, se mohou zapsat do elektronické Knihy poutníků na stránkách spolku. 

https://rotundarip.cz/
https://rotundarip.cz/
http://www.cestaceska.cz/
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